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PROTOKÓŁ nr XXXII/09 
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 roku w godzinach 1000 – 1300  
w sali konferencyjnej nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  
 
 

Obradom przewodniczył  
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej  
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 90 osób.  
 

Radni obecni:  
1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Grzegorz  Gorlo,  
4. Roman   Dębski,  
5. BoŜenna  Dunat,  
6. Mieczysława  Gajewska,  
7. Mieczysław  Jurewicz,  
8. Zdzisław  Koncewicz,  
9. Stanisław  Kulikowski  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Andrzej  Matusiewicz,  
12. Ryszard  Ołów,  
13. Ryszard  Perkowski,  
14. Anna   Ruszewska,  
15. Ewa   Sidorek  
16. Zdzisław  Siemaszko,  
17. Sławomir  Sieczkowski,  
18. Sławomir  Szeszko,  
19. Tadeusz  Szymańczyk,  
20. Andrzej  Turowski,  
21. Mieczysław  Urbanowicz,  
22. Tadeusz  Zamaro.  

 
Nieobecny – Krzysztof Ołowniuk 

− lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli:  
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta, Skarbnik i Sekretarz 
Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy 
inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad.  
 

Włodzimierz Marczewski otwierając XXXII obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza – 
Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama 
Karczewskiego – Sekretarza Miasta oraz przybyłych na obrady gości.  
  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
 

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  
 
Włodzimierz Marczewski wniósł do porządku obrad punkt dotyczący przyjęcia 
Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie budowy obwodnicy Suwałk. 
PowyŜszy temat został rozpatrzony w punkcie 12. W konsekwencji wcześniejszy 
punkt 12 stał się punktem 13, 13 → 14 i kolejne punkty uległy stosownej zmianie.  
 

Radni nie zgłosili uwag, został przyjęty następujący porządek obrad:  
1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXI/08 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 grudnia 2008 r.  

5. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Suwałkach za II półrocze 2008 r.  

6. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok.  

7. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2009 rok.  

8. Przyjęcie planów pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2009 r.  

9. Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2008 rok.  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia dotyczącego powierzenia miastu Suwałki prowadzenia 
niektórych spraw z zakresu prawa budowlanego naleŜących  
do właściwości Wojewody Podlaskiego.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
nr XXVI/248/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 sierpnia 2008 r. w 
sprawie ustanowienia i zasad przyznawania dorocznych nagród Miasta 
Suwałki za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania i ochrony kultury, opieki nad zabytkami oraz  
ich wysokości.  

12. Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie budowy 
obwodnicy Suwałk.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy („Ronalda 
Wilsona Reagana”).  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu  
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2008 – 2012.  

15. Interpelacje i zapytania radnych.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta 
Suwałk uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z szaletów publicznych 
na terenie Miasta Suwałki.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2009 rok.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego Prezydenta Miasta Suwałk.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów przyjmowania 
obywateli przez Radę Miejską w Suwałkach.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Ewy Trockiej 
– Piekarskiej i Iwony Jaśkiewicz na działalność dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Rafała Ernesta 
Szczepańczyka na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych 
w Suwałkach.  

22. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

23. Wnioski i oświadczenia radnych.  

24. Zamknięcie obrad.  
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Ad pkt. 3  

Przyjęcie protokołu nr XXXI/08 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół obrad XXXI sesji został sporządzony i wyłoŜony  
do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać 
poprawki lub uzupełnienia do tego protokołu nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu,  
czyli w dniu 27 stycznia 2009 r. W wymienionym terminie do treści protokołu 
radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół  
nr XXXI/08 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty bez uwag.  

 

 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 grudnia 2008 r.  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Informację o pracy Prezydenta 
Miasta i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, w związku  
z powyŜszym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 30 grudnia 2008 r. została przyjęta.  
 
Ad pkt. 5  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Suwałkach za II półrocze 2008 r.  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
  
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Sprawozdanie z działalności 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za II półrocze 2008 r. radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 
Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, w związku  
z powyŜszym Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach za II półrocze 2008 r. zostało przyjęte.  
 
Ad pkt. 6  
Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej na 2009 rok   
– załącznik nr 8 do protokołu.  
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Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ po konsultacji z  Prezydentem 
Miasta Suwałk, przewodniczącymi Klubów Radnych i Przewodniczącymi komisji, 
uwzględnieniu propozycji komisji merytorycznych został wypracowany projekt 
Planu pracy Rady Miejskiej na 2009 rok, który radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 
Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z powyŜszym 
Plan pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok został przyjęty.  

 

Ad pkt. 7  
Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach 
na 2009 rok.  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ zgodnie z przepisem art. 21 ust. 3 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142, poz. 1591  
z póź. zm.) komisje przedkładają Radzie plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 
Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna działa na podstawie rocznego planu 
kontroli. Taki plan został przez Komisję Rewizyjną opracowany i przedłoŜony 
Radzie. 
 
Do przedłoŜonego materiału radni nie mieli uwag, w związku  
z powyŜszym Plan kontroli komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  
na 2009 rok został przyjęty. 

 

Ad pkt. 8  
Przyjęcie planów pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2009 r.  
– załączniki nr 10 – 14 do protokołu.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142,  
poz. 1591 z póź. zm.) Komisje przedkładają Radzie plany pracy.  

Komisje na posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne plany pracy,  
które zostały przesłane radnym w materiałach sesyjnych.  
 
Mieczysław Jurewicz zwrócił uwagę , iŜ art. 21 ustawy o samorządzie 
gminnym nie nakłada obowiązku zatwierdzania przez radę planów pracy 
komisji merytorycznych. Nie ma równieŜ takiego zapisu w statucie miasta 
Suwałk.  
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Włodzimierz Marczewski poprosił o interpretację zapisów.  
 
GraŜyna Herbaczewska potwierdziła, iŜ art. 21 ustawy nie mówi  
o zatwierdzeniu przedmiotowych planów, lecz o ich przedłoŜeniu radzie gminy, 
co ma miejsce. Plany pracy komisji merytorycznych nie podlegają głosowaniu 
przez radnych  na sesji.  
 
Do przedłoŜonych materiałów radni nie zgłosili uwag, w związku z czym   
plany pracy komisji merytorycznych Rady na 2009 rok zostały przyjęte.  
 
Ad pkt. 9  
Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2008 rok.  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ ze sprawozdaniem tym zapoznała 
się Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  
na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2009 roku.  
 
Do przedłoŜonego materiału radni nie mieli uwag, w związku  
z powyŜszym Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
za 2008 rok przyjęte zostało jednomyślnie.  
 
Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia dotyczącego powierzenia miastu Suwałki prowadzenia 
niektórych spraw z zakresu prawa budowlanego naleŜących do właściwości 
Wojewody Podlaskiego.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów  przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  22 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXII /303/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 
powierzenia miastu Suwałki prowadzenia niektórych spraw z zakresu 
prawa budowlanego naleŜących do właściwości Wojewody Podlaskiego  
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/248/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie 
ustanowienia i zasad przyznawania dorocznych nagród Miasta Suwałki  
za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania  
i ochrony kultury, opieki nad zabytkami oraz ich wysokości.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  22 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /304/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/248/08 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 27 sierpnia 2008 r. w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania 
dorocznych nagród Miasta Suwałki za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury, opieki nad zabytkami 
oraz ich wysokości  
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad pkt. 12  
Przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie budowy 
obwodnicy Suwałk  
– załącznik nr 22 do protokołu 
 



 8 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ przedmiotowe Stanowisko…, które 
przekazano radnym przed obradami, zostało wypracowane przez Prezydenta 
Miasta Suwałk oraz przewodniczących Klubów Radnych koalicji,  
tj.: „Porozumienia dla Suwałk”, „Sojuszu Lewicy Demokratycznej” i „Bloku 
Samorządowego”.  
 
Andrzej Matusiewicz oświadczył, iŜ Klub Radnych „Prawo  
i Sprawiedliwość” opowie się za proponowanym stanowiskiem oraz stosownie 
dopełni formalności podpisania go, aby było  wyrazem woli całej rady, a nie 
tylko jej części. Zaakcentował, Ŝe w jego opinii samorząd powinien skończyć  
z prezentowaniem i popieraniem róŜnych nierealistycznych koncepcji  
i stanowisk, tak jak wcześniej, proponowanej obwodnicy wschodniej czy teŜ 
uzaleŜnienie budowy obwodnicy Augustowa bez obwodnicy Suwałk – najlepiej, 
Ŝeby to była jedna . Zaapelował, aby jednoznacznie ustalić, iŜ Suwałkom jest 
potrzebna zachodnia obwodnica czy teŜ droga obwodowa, niezaleŜnie od tego 
jak ją się nazwie i nie warunkować tego jakimkolwiek innym rozwiązaniem  
w innym mieście czy w innym regionie. Zgodnie z argumentami zawartymi  
w Stanowisku… naleŜy domagać się natychmiastowego przedstawienia 
precyzyjnego i realnego harmonogramu prac związanych z budową obwodnicy 
Suwałk i ujęcia tej inwestycji w rządowych planach inwestycyjnych  
na najbliŜsze lata, tak aby najpóźniej za dwa lata moŜliwe było rozpoczęcie prac 
budowlanych.   
 
Włodzimierz Marczewski zapytał, czy będą pytania do przedłoŜonego projektu 
uchwały.  
 
Radni nie podjęli dyskusji w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej 
zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  
 
Głosowanie nad przyjęciem Stanowiska…:  
– za podjęciem Stanowiska głosowało   –  22 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie zostało podjęte Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach  
w sprawie budowy obwodnicy Suwałk.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ przedmiotowe stanowisko 
otrzymają:  
1. Pan Donald Tusk Premier, Rzeczypospolitej Polskiej  
2. Pan Bogdan Borusewicz, Marszałek Senatu Rzeczypospolitej Polskiej  
3. Pan Bronisław Komorowski, Marszałek Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  
4. Pan Cezary Grabarczyk, Minister Infrastruktury  
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5. Pan Tadeusz Jarmuziewicz, Sekretarz Stanu w Ministerstwie Infrastruktury  
6. Pan Maciej Nowicki, Minister Środowiska  
7. Pan Lech Witecki, p.o. Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad  
8. Parlamentarzyści Województwa Podlaskiego  
9. Pan Maciej śywno, Wojewoda Podlaski  

10. Pan Jarosław Dworzański, Marszałek Województwa Podlaskiego  
11. Pan Mieczysław Bagiński, Przewodniczący Sejmiku Województwa 

Podlaskiego  
12. Pan Jerzy Doroszkiewicz, Generalny Dyrektor Dróg Krajowych i Autostrad 

Oddz. w Białymstoku   
13. Media  

 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy („Ronalda 
Wilsona Reagana”)  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował Radę, Ŝe Klub Radnych „Prawo  
i Sprawiedliwość” wniósł projekt uchwały, dotyczący nadania nazwy „Ronalda 
Wilsona Reagana” ulicy łączącej ulicę M. Reja  z ulicą Szpitalną.   
  
Andrzej Matusiewicz zabierając głos jako przedstawiciel wnioskodawców 
wniósł poprawkę do treści uzasadnienia do przedmiotowej uchwały.  
W pierwszym zdaniu wskazał  błąd rachunkowy, powinno być: iŜ z dniem 
złoŜenia wniosku  mija 27 rocznica wprowadzenia stanu wojennego, a nie 18.  
Nawiązując do czasu i miejsca, w którym rozpatrywany jest przedmiotowy 
projekt uchwały, zwrócił uwagę na datę 4 czerwca 1989 r. W bieŜącym roku 
będzie 20 lecie wyborów, które zapoczątkowały w Polsce odchodzenie  
od komunizmu, a takŜe dla nas lokalnie 90 lecie rocznicy odzyskania 
niepodległości. MoŜna by powiedzieć, Ŝe są to dwie rocznice w tym samym,  
XX wieku zdominowanym przez dwa systemy totalitarne, czyli faszyzm  
i komunizm. Do najwaŜniejszych postaci, które przyczyniły się  
do obalenia komunizmu w Polsce oraz Europie Środkowo – Wschodniej w 
ubiegłym wieku, a nie związanych urzędem z krajami znajdującymi się pod 
wpływem Związku Radzieckiego. NaleŜą: PapieŜ Jan Paweł II oraz Premier 
Wielkiej Brytanii Margaret Tucher. Intencją wnioskodawców jest uczcić pamięć 
kolejnej, jednej z najwybitniejszych postaci XX wieku, 40 Prezydenta Stanów 
Zjednoczonych Ameryki Północnej Ronalda Wilsona Reagan’a. Tak waŜne 
wydarzenia jak rocznice honorowane są symbolami. W przekonaniu 
wnioskodawców symbolem odzyskania po raz drugi przez Polskę niepodległości 
w XX wieku będzie nadanie nazwy ulicy imieniem Ronalda Wilsona Reagana.  
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Włodzimierz Marczewski zapytał, czy będą pytania do przedłoŜonego projektu 
uchwały.  
 
Radni nie podjęli dyskusji w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej 
zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –   4 radnych,  
– przeciw        –  17 radnych,  
– wstrzymało się       –    1.   
 
Większością głosów nie została podjęta uchwała w sprawie nadania nazwy 
ulicy.  
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2008 – 2012.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Zdzisław Siemaszko przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
–  załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Stanisław Sieczkowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  i Turystyki  
–  załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 
Tadeusz Szymańczyk określił, Ŝe dobór inwestycji ujmowanych w WPI jest  
w pewnym sensie pochodną moŜliwości budŜetu miejskiego. Nie wszystko 
moŜna ująć i demokracja ma to do siebie, Ŝe o tym doborze decyduje większość, 
tak teŜ tu się stało i ma do tego szacunek. Zakwestionował jednak, 
sformułowania uŜyte w uzasadnieniu do projektu przedmiotowej uchwały, 
mianowicie racjonalne i optymalne podejmowanie decyzji, efektywne 
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wykorzystanie środków. Poinformował, Ŝe tego dlatego na posiedzeniach 
komisji wstrzymywał się od głosu przy opiniowaniu tego projektu uchwały.  
Jeśli rozpoczyna się i inwestycję i przerywa się ją, a później znowu rozpoczyna, 
to nie jest to racjonalne prowadzenie inwestycji i wykorzystanie środków. Podał 
jako przykład rozłoŜenie w czasie realizacji Placu Europejskiego na trzy etapy, 
które wybiegają daleko w przyszłość i poŜądany efekt praktycznie się rozmywa, 
podczas gdy Litwini w ramach zawartego porozumienia swoją inwestycję 
skończyli. Kolejnym przykładem było wykonanie jezdni na ulicy Szpitalnej  
czy Mieszka, a zapomniano o chodnikach. Zrobienie jezdni przyspieszyło ruch 
samochodowy i w konsekwencji wprowadziło utrudnienie poruszania się 
pieszym. W jego opinii, jeŜeli samorząd będzie nadal w taki sposób podchodzić 
do inwestycji, to zamiast Aquaparku zostanie wybudowany basen otwarty  
na wolnym powietrzu, a planowaną kubaturę wykona się w przyszłości. 
Powołując się na przytoczone argumenty powiedział iŜ wstrzymuje się od głosu.  
 
Mieczysław Jurewicz przyznał, Ŝe WPI jest dokumentem potrzebnym  
do pozyskania środków finansowych z zewnątrz.  
Zadał kilka pytań:  
1. Dlaczego w WPI nie jest ujęta szkoła jak marzenie, a funkcjonuje ona  

w budŜecie?  
2. Czy istnieje szansa realizacji w 2010 roku zaplanowanego parkingu  

w kwartale między ulicami – Chłodną, Noniewicza, Dwernickiego  
i Kościuszki, w pobliŜu III Liceum Ogólnokształcącego?  

3. Dlaczego na lata 2010 i 2011 jest przewidziana kwota w wysokości  
4 milionów złotych na adaptację i remont budynków na lokale socjalne, 
natomiast na budowę nowych dopiero w 2012 roku? Jakich obiektów  
ta modernizacja będzie dotyczyła?  

4. Nawiązując do interpelacji zgłoszonej na jednej z wcześniejszych sesji 
zwrócił uwagę na potrzebę montaŜu ekranów dźwiękochłonnych na ulicy 
Utrata. W jego opinii warto ubiegać się o środki na ten cel, poniewaŜ w jego 
opinii jest to inwestycja waŜna z punktu widzenia społecznego.  

 
Józef Gajewski  wyjaśnił, iŜ podczas planowania inwestycji zawsze są brane 
pod uwagę wszystkie istniejące przesłanki, w celu optymalnego wykorzystania 
dostępnych środków. Jego zdaniem zarzuty, które padły we wcześniejszych 
wypowiedziach mijają się z faktami.  

Wracając do tematu Stanowiska w sprawie budowy obwodnicy Suwałk, 
zaakcentował, Ŝe nigdy nie prowadził działań zmierzających do walki o inny 
przebieg obwodnicy niŜ zachodnia. Decyzje Generalnej Dyrekcji Dróg  
i Autostrad są niepodwaŜalne. W takich przypadkach często samorząd nie ma 
takiej mocy, aby wpłynąć na inny kierunek działań. Pomysł budowy obwodnicy 
wschodniej powstał w oddziale białostockim w latach 2002 – 2003.Wtedy 
hołdowano zasadzie- jak najszybciej , najkrótszą i za mniejszą kwotę. Więc 
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jeŜeli juŜ miała być obwodnica, w obiecanym krótkim czasie, to niech byłaby  
i wschodnia, cóŜ wówczas moŜna było mówić. Później doszły inne 
uwarunkowania, głównie ekologiczne , gdzie trzeba było juŜ realizować kilka 
wariantów przebiegu obwodnicy i wybierać najbardziej optymalny 
uwzględniający najmniejszą ingerencję w środowisko GDDKiA nadal 
opracowuje róŜne warianty. Przy konstrukcji treści stanowiska powiedziano 
„stop’’ innym wariantom. Samorząd ustalił wariant ostateczny przebiegu 
obwodnicy, która winna przebiegać za lotniskiem od strony Szwajcarii, 
Krzywólka, za punktem zasilania nr 2, który biegnie w stronę ulicy Buczka, tzw. 
węzeł Lotnisko.  

Nawiązując do wypowiedzi radnego Tadeusza Szymańczyka w kwestii 
racjonalności wydawania środków wyjaśnił, Ŝe rozłoŜenie na etapy realizacji 
Placu Europejskiego wynikało z programu współpracy transgranicznej, który 
umoŜliwił pozyskanie środków na ten cel w wysokości 1 miliona euro. Celem 
władz miejskich była realizacja pierwszego odcinka ulicy Kościuszki, który jest 
juŜ wykonany zgodnie z planowaną wersją. Program ten będzie realizowany,  
ale w jego ramach nie moŜna finansować inwestycji powyŜej wartości 1 miliona 
euro.  

W sprawie budowy basenu – zostały juŜ podjęte działania w kierunku 
realizacji tej inwestycji. Jest rozstrzygany przetarg i basen będzie budowany 
kompletny z pełnymi wygodami na potrzeby naszych mieszkańców i gości. 

W odniesieniu do słów Mieczysława Jurewicza potwierdził, Ŝe WPI jest 
podstawą do skupienia wszystkich zamierzeń, które mają wpływać na jakość 
Ŝycia mieszkańców, na wygląd miasta, na jego promocję, rangę i prestiŜ. 
Wiadomo, Ŝe ilość przedsięwzięć inwestycyjnych, która jest ujmowana  
w poszczególnych latach w WPI jest moŜliwa do zrealizowania za zgodą rady  
w drodze przyjęcia rocznego budŜetu. Działania zaplanowane na rok bieŜący 
stanowią maksimum wysiłku naszego miasta. Nadmienił, iŜ Suwałki są jednym  
z najpręŜniej rozwijających się miast.  

Odnośnie szkoły jak marzenie, wyjaśnił, Ŝe projekt przygotowany przez 
Suwałki po ocenie fachowców uplasował się na 38 pozycji, dlatego zapadła 
decyzja o wykreśleniu tego tematu z WPI. Przy najbliŜszej sesji, która jest 
zaplanowana na luty temat ten zostanie wykreślony z budŜetu.  

Odpowiadając na zagadnienie dotyczące gospodarki mieszkaniowej 
wyjaśnił, Ŝe zaplanowane jest wykorzystanie pokoszarowego obiektu 
zlokalizowanego przy ulicy Sejneńskiej nr 18 w celu wykorzystania go  
na mieszkania socjalne. Istotny jest fakt, Ŝe planowana zmiana w ustawie 
pozwoli na otrzymanie na ten cel dofinansowania w wysokości 40 % wartości 
inwestycji. Wcześniejsze regulacje umoŜliwiały dotację w wysokości 30 % 
wartości inwestycji przy adaptacji określonych pomieszczeń na mieszkania 
socjalne. Kolejnym obiektem zaplanowanym do adaptacji na ten cel jest obiekt 
przejęty od szpitala, tzw. Hotel Pielęgniarek mieszczący się przy ulicy Reja 
69B. Mieszka tam aktualnie 16 rodzin, a w wyniku remontu zostanie 
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przygotowanych 16 kolejnych lokali mieszkalnych. W budynku znajdują się 
równieŜ dwa lokale uŜytkowe.  

W sprawie budowy parkingu w kwartale ograniczonym ulicami: Chłodna, 
Noniewicza, Dwernickiego oraz Kościuszki wyjaśnił, iŜ zgodnie z aktualnym 
planem zagospodarowania przestrzennego w roku 2010 będzie realizowana 
inwestycja, która pozwoli na zorganizowanie tam miejsc dla około 200 
pojazdów.  

Odnosząc się do tematu montaŜu ekranów dźwiękochłonnych przy ulicy 
Utrata poinformował, Ŝe w jego opinii do czasu ostatecznego rozstrzygnięcia 
GDDKiA w sprawie budowy obwodnicy Suwałk ,nie jest zasadne ubieganie się 
o środki na ekrany, poniewaŜ odgórnie moŜe być to zinterpretowane jako 
rozwiązanie docelowe.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  18 radnych,  
– przeciw        –    1 radny,  
– wstrzymało się       –    3 radnych.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /305/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu  Inwestycyjnego Miasta Suwałki 
na lata 2008 – 2012   
– załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 15  

Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Tadeusz Szymańczyk- w związku z planowanym przekazaniem bursy szkolnej  
w drodze darowizny Państwowej WyŜszej Szkole Zawodowej zapytał, w jaki 
sposób oraz w jakim czasie i jakimi środkami samorząd wyposaŜy Zespół Szkół 
Technicznych w pracownie, aulę, stołówkę itd., poniewaŜ dotychczas szkoła 
korzystała z pomieszczeń mieszczących się w bursie.  

W imieniu mieszkańców ulicy Szpitalnej zwrócił się z prośbą  
o wybudowanie w najbliŜszym czasie chodnika przy wymienionej ulicy.  
Ze względu na brak trotuarów ruch pieszy odbywa się na jezdni.  
Mimo ograniczenia prędkości do 40 km/h nie wszyscy kierowcy przestrzegają 
tego nakazu, co stwarza zagroŜenie pieszym.  
 
Andrzej Turowski  zwracając się do obecnej na sali obrad pani Teresy Dzienuć,  
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach zapytał, czy recesja 
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gospodarcza  wpływa i w jakiś sposób na lokalny rynek, czy zwiększa się liczba 
bezrobotnych, czy jest to skala porównawcza do ubiegłego roku  
oraz  jakie są dalsze przewidywania?  
 
Stanisław Kulikowski w imieniu suwalczan oraz gości zainteresowanych 
zwiedzaniem lokalnych palcówek kulturalnych typu muzeum, czy teŜ niedawno 
otwartego Centrum Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły, poprosił  
o podjęcie działań w kierunku wydłuŜenia godzin ich otwarcia  
dla zwiedzających w dni powszednie.  
 
Ryszard Perkowski przekazał pisemną prośbę w imieniu mieszkańców 
sąsiadujących z pubem „Brama” o niezakłócanie ciszy nocnej  
– załącznik nr 31 do protokołu.  

Poprosił o informację na temat planów w stosunku do budynków 
ulokowanych przy ulicy Waryńskiego 2A, 4 i 6.  

Zapytał, dlaczego na terenie miasta są tak duŜe róŜnice w cenach paliw?  
 
Anna Ruszewska w związku z od niedawna funkcjonującą stroną internetową 
Urzędu Miejskiego skierowała prośbę o umieszczenie linku do wszystkich ofert 
konkursowych dla organizacji pozarządowych.  
 
Zdzisław Koncewicz zwrócił uwagę na źle zamontowane w ubiegłym roku 
przez Zarząd Budynków Mieszkalnych skrzynki listowe w budynkach na 
ulicach Suzina i Kościuszki. Wadliwy sposób ich umiejscowienia zagraŜa 
zdrowiu i bezpieczeństwu osób poruszających się po klatkach schodowych.  

Poprosił o wyjaśnienie, dlaczego ZBM wysyła ksiąŜeczki mieszkaniowe  
do lokatorów budynku przy ulicy Wesołej 15, podczas gdy od września 
ubiegłego roku obiekt ten przestał podlegać administracyjnie pod jednostkę.  
 
Andrzej Matusiewicz zapytał, czy po planowanej likwidacji Zamiejscowego 
Oddziału Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Suwałkach istnieje moŜliwość 
pozostawienia w mieście istniejącego w tej palcówce archiwum z teczkami 
personalnymi osób z naszego regionu?  
 
Mieczysław Jurewicz nawiązując do pytania radnego Andrzeja Turowskiego 
skierował się z prośbą o podanie na piśmie danych – jaki stan bezrobocia był  
w styczniu w latach: 2007, 2008 i 2009?  

Zadał pytania dotyczące Plazy Center, która rozpoczęła inwestycję  
na terenie byłego aresztu śledczego:  
1. Czy Plaza wykupiła sąsiadujący plac przy ulicy Noniewicza łącznie  

ze stojącym na tym gruncie budynkiem mieszkalnym, jeŜeli tak to za ile?  
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2. Czy aktualnie ogrodzony przez Plazę teren od strony ulicy Dwernickiego 
począwszy od ulicy Utrata do ulicy Korczaka, jest wykupiony równieŜ przez 
spółkę, czy teŜ jest on dzierŜawiony odpłatnie na czas budowy?  

3. Czy Zakład Usług Komunalnych sprząta teren posesji naleŜącej do Plazy  
w ramach zakresu obowiązków?  

 
Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi 
Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z szaletów 
publicznych na terenie Miasta Suwałki. 
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej    
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /306/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień  
do ustalania opłat za korzystanie z szaletów publicznych na terenie Miasta 
Suwałki  
– załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie na 2009 rok.  
 
Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
Głosowanie nad projektem uchwały:   
– za podjęciem uchwały głosowało    –  16 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    4 radnych.  
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Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /307/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie zmian w budŜecie na 2009 rok  
– załącznik nr 37 do protokołu.  
 
Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego Prezydenta Miasta Suwałk.  
 
Włodzimierz Marczewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:   
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /308/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego Prezydenta Miasta 
Suwałk   
– załącznik nr 39 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia terminów 
przyjmowania obywateli przez Radę Miejską w Suwałkach.  

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ w związku z art. 253, § 1 ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U.  
z 2000 r. Nr 98, poz. 1071 z póź. zmianami) ograny samorządu terytorialnego 
obowiązane są przyjmować obywateli w sprawach skarg i wniosków  
w ustalonych przez  siebie dniach i godzinach.  

Niniejsza uchwała wyczerpuje regulacje prawne w cytowanym artykule ustawy 
oraz zapisy § 70, ust. 2 Statutu Miasta Suwałk.  

Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  18 radnych,  
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– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    2 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /309/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie ustalenia terminów przyjmowania obywateli przez Radę Miejską 
w Suwałkach   
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 

Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Ewy 
Trockiej – Piekarskiej i Iwony Jaśkiewicz na działalność dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  
 
Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /310/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie rozpatrzenia skargi Ewy Trockiej – Piekarskiej i Iwony 
Jaśkiewicz na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suwałkach    
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 
Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Rafała 
Ernesta Szczepańczyka na działalność dyrektora Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach.  
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Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 
Głosowanie nad projektem uchwały:  
– za podjęciem uchwały głosowało    –  20 radnych,  
– przeciw        –    0,  
– wstrzymało się       –    0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII /311/09  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 stycznia 2009 r.  
w sprawie rozpatrzenia skargi rozpatrzenia skargi Rafała Ernesta 
Szczepańczyka na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych 
w Suwałkach     
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 
Ad pkt. 22  
Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.  
 
Józef Gajewski udzielił odpowiedzi :  
 
Tadeuszowi Szymańczykowi –  
w sprawie przekazania w drodze darowizny Państwowej WyŜszej Szkole 
Zawodowej nieruchomości stanowiącej własność miasta Suwałki, zabudowanej 
budynkiem bursy szkolnej, poinformował iŜ jest juŜ przygotowany projekt 
protokołu przekazania oraz aktu notarialnego w tej sprawie. Treść tych 
dokumentów zostanie udostępniona do wglądu osobom zainteresowanym. 
Przewidziane jest przekazanie 1 698,22 m2, która stanowi 23,06 % powierzchni 
całego budynku oraz działkę 6 256 ha wraz ze sporządzoną księga wieczystą  
nr SU1S/00009807/3. Zespół Szkół Technicznych będzie korzystać  
z pomieszczeń o łącznej powierzchni 1120,43 m2, co stanowi 15,20 % kubatury 
obiektu. Poinformował jednocześnie, iŜ w projekcie aktu notarialnego są 
zawarte zapisy, Ŝe PWSZ w porozumieniu z dyrektorem Zespołu Szkół 
Technicznych jest zobowiązany udostępnić potrzebne szkole pomieszczenia. 
Nadmienił, iŜ kierownictwo Politechniki Białostockiej rezygnuje z prowadzenia 
Zamiejscowego Oddziału Mechanicznego PB w Suwałkach. Studenci, którzy 
rozpoczęli juŜ naukę, zostaną doprowadzeni do końca programu nauczania. 
Pomieszczenia, które zajmowała Politechnika w ramach zawartego 
porozumienia pozostaną do dyspozycji miasta.  
 W kwestii ulicy Szpitalnej oznajmił, Ŝe w bieŜącym roku, jeśli będą 
dostępne środki na ten cel planowana jest budowa chodnika na tej ulicy.  
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Nawiązując do zapytań radnych Andrzeja Turowskiego oraz Mieczysława 
Jurewicza w sprawie stanu bezrobocia w Suwałkach poinformował,  
iŜ w połowie lutego br. odbędzie się posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia 
z udziałem przewodniczącym tej Rady Czesława Renkiewicza, gdzie zostaną 
przedstawione konkretne dane, które będą poddane analizie i ocenie. Będą 
równieŜ planowane kwestie związane z opracowaniem programu działań, który 
będzie pomocny w przeciwstawieniu się skutkom kryzysu.   

Poruszył kwestie negatywnego wpływu banków na dotykający nas kryzys 
i niezrozumiałe ,niekompetentne postępowanie w tej sprawie rządu. 

 
Ryszardowi Perkowskiemu –  
w odpowiedzi na prośbę mieszkańców sąsiadujących z pubem „Brama”  
o nie zakłócanie ciszy nocnej wyjaśnił, Ŝe miasto nie jest w stanie bezpośrednio 
wpłynąć  na rozwiązanie tego problemu. Jednak w związku i z tym problemem 
poinformował  o decyzji zwiększenia zatrudnienia w StraŜy Miejskiej o dwa 
etaty. Takie działanie pozwoli na wzmocnienie obsady patroli oraz  
na wydłuŜenie dyŜurów straŜników do godziny 22. Dotychczas patrole piesze 
mają słuŜbę do godziny 18. Zostanie równieŜ skierowana prośba do policji  
o zwiększenie nadzoru w tym kwartale. Dodał, Ŝe w planie rozwoju monitoringu 
w mieście przewiduje umieszczenie kamery w tej części miasta, tj. przy 
skrzyŜowaniu ulic Noniewicza oraz Waryńskiego.  

W kwestii budynków przy ulicy Waryńskiego 2A, 4 i 6 poinformował,  
Ŝe budynek 2A jest własnością prywatną. Zgodnie z planem zagospodarowania 
przestrzennego zostaną podjęte działania w kierunku uporządkowania jego stanu 
w drodze rozbiórki bądź modernizacji. Obiekt przy ulicy Waryńskiego 4  
ze względu na jego wartości zabytkowe, zostanie przesunięty w głąb kwartału, 
natomiast nieruchomość przy ulicy Waryńskiego 6 kwalifikuje się do rozbiórki  
i najprawdopodobniej zostanie to uczynione w związku z planowaną 
modernizacją układu komunikacyjnego ulicy Waryńskiego.  

Natomiast jeśli chodzi o ceny paliw oznajmił, Ŝe przeciwwagą  
do funkcjonujących w mieście stacji komercyjnych jest punkt sprzedaŜy paliw 
prowadzony przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej. Jego zadaniem 
naleŜy rozszerzyć tę działalność poprzez wydłuŜenie godzin jej otwarcia  
do 24 godzin na dobę z moŜliwością płatności kartą.  
 
Annie Ruszewskiej –  
W sprawie umieszczenia linku do informacji o ofertach dla organizacji 
pozarządowych, posiłkując się wydrukami ze strony WWW zawierającej pełne 
informacje o konkursach oznajmił, iŜ nie zgadza się do końca z tezą radnej,  
Ŝe ogłoszenia o konkursach nie są dostatecznie czytelne. NiezaleŜnie od tego 
poinformował, Ŝe temat ten zostanie jeszcze raz rozpatrzony.  
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Zdzisławowi Koncewiczowi –  
W kwestii wadliwie zamontowanych skrzynek listowych, zlecił zadanie 

zbadania tego tematu przez ZBM oraz dokonania potrzebnych napraw. 
W kwestii wysyłania ksiąŜeczek mieszkaniowych lokatorom 

mieszkającym przy ulicy Wesołej 15 wyjaśnił, Ŝe budynek ten jest własnością 
prywatną. Nowy właściciel kupił obiekt z kilkoma rodzinami, zasiedlonymi tam 
w latach wcześniejszych. Polecił ZBM sprawdzenie sprawy tej korespondencji.  

Zobowiązał jednocześnie ZBM do udzielenia odpowiedzi na piśmie  
w tych sprawach.  

 
Andrzejowi Matusiewiczowi –  

 w sprawie przejęcia przez Miasto Suwałki zadania prowadzenia 
archiwum z aktami osobowymi osób z naszego regionu funkcjonującego 
aktualnie w Zamiejscowym Ośrodku Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego  
w Suwałkach wyjaśnił, iŜ zostały juŜ przeprowadzone rozmowy z Wojewodą 
Podlaskim oraz dyrektorem Archiwum Państwowego w Suwałkach. Dyrektor 
palcówki poinformował, Ŝe jest w stanie przejąć akta do 1,5 km pod warunkiem 
zabezpieczenia środków na stworzenie dodatkowych etatów osobom do jego 
obsługi. W związku z tym akta, które dotyczą suwalczan i Suwalszczan będą 
mogły zostać w Suwałkach, pozostałe zostaną przekazane do ŁomŜy, poniewaŜ 
jest tam profesjonalnie przygotowane zaplecze do przechowywania tego typu 
dokumentów.  
 
Mieczysławowi Jurewiczowi – 
w sprawie zagadnień dotyczących Plazy poinformował, iŜ spółka kupiła ten 
teren przy ulicy Noniewicza wraz z budynkiem. Szacunkowo według oceny 
rzeczoznawców nieruchomość ta jest warta  ok. 1 130 tysięcy złotych, poza tym 
spółka będzie płacić słuŜebność za grunt w wysokości 209 tysięcy. Środki  
te trafią do budŜetu miejskiego. Uzyskane z transakcji pieniądze pozwolą  
na zabezpieczenie mieszkań 9 rodzinom o łącznej powierzchni 346 m2. Część 
działki jest przeznaczona pod rozbudowę skrzyŜowania ulic Noniewicza  
i Dwernickiego, natomiast reszta powierzchni pozostanie do dyspozycji Plazy.  
 W kwestii terenu, który został ogrodzony poinformował, iŜ do sieci 
ułoŜonej wzdłuŜ ulicy Noniewicza, jest on własnością Plazy.  

W sprawie sprzątania terenu naleŜącego do Plazy, oznajmił iŜ spółka  
ma podpisana umowę z firmą „Wrzos”, która świadczy usługi na tym obszarze.  
 
Stanisławowi Kulikowskiemu –  
w kwestii wydłuŜenia godzin otwarcia placówek kulturalnych w dni powszednie 
przyznał racje radnemu informując jednocześnie, Ŝe zostały juŜ podjęte 
działania w tym kierunku.  
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Ad pkt. 23  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Pan Adam Ołów zwrócił się  
do Rady Miejskiej z prośbą o wsparcie podjętej inicjatywy dofinansowania 
zakupu pompy infuzyjnej chorej na cukrzycę uczennicy Katarzynie 
Andrulewicz. Poinformował, Ŝe Gazeta Współczesna równieŜ poczyniła pewne 
kroki w tym kierunku. Dodał, iŜ sam równieŜ popiera podjęte działanie  
i poprosił radnych o włączenie się w akcję niesienia pomocy. Osoby, które 
chciałyby pomóc chorej Kasi, mogą wpłacać pieniądze na jej konto w PKO SA, 
nr rachunku: 81 1240 3363 1111 0010 2110 7000.  
 Oznajmił równieŜ, iŜ Dyrekcja Samodzielnego Publicznego Szpitala 
Wojewódzkiego w Suwałkach w imieniu własnym, personelu Szpitala  
oraz pacjentów, złoŜyła wszystkim podziękowania za wsparcie placówki. Zakup 
aparatury i sprzętu medycznego jest cennym darem, który wykorzystany zostanie  
w opiece nad pacjentem i jego zdrowiem.  
 
Waldemar Brzeziński podziękował Prezydentowi oraz wszystkim osobom, które 
się do tego przyczyniły, wyrazy satysfakcji oraz zadowolenia z faktu tak szybkiego 
przekazania nauczycielom oraz pracownikom oświaty dodatkowego 
wynagrodzenia, tzw. trzynastki.   
 
Andrzej Matusiewicz wrócił do swojego wniosku o podjęcie uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy. Stwierdził, Ŝe miał nieodparte wraŜenie cofnięcia się w czasie 
do przełomu lat 1980/1990, kiedy w mieniu Klubu Obywatelskiego wnioskował  
o przywrócenie starych nazw ulic w Suwałkach i nadanie nowych nazw ulicom. 
Atmosfera na sali obrad była podobna, ale w końcu po trzech latach ulice wróciły 
do swoich starych nazw. Piłsudski czekał 45 lat na powrót swojej nazwy, inni 
bohaterowie równieŜ – historia nierychliwa, ale sprawiedliwa.  
 Zgłosił wniosek, który jest powtórzeniem tego, który złoŜył na spotkaniu 
przewodniczących klubów, aby powołać, być moŜe przy Przewodniczącym Rady 
Miejskiej, komisję do spraw nazewnictwa ulic, złoŜoną z urzędników miejskich 
zajmujących się przestrzenią, historyków, ale nie radnych. Komisja ta miałaby  
za zadanie wypracowanie wykazu patronów na nazwy nowych ulic lub do uŜycia 
przy zmianie istniejących nazw. W jego opinii jest wielu bohaterów zapomnianych  
i pogardzonych w okresie władzy komunistycznej w Polsce.  
 Kierując słowa do prezydenta przypominał fakty z obrad Rady Miejskiej 
kiedy forsowano wersję obwodnicy wschodniej. Apelował równieŜ,  
aby wypowiedziami nie obraŜać jego państwa. 
  
Anna Ruszewska złoŜyła podziękowanie za szybkie ogłoszenie konkursów  
na zadania realizowane przez stowarzyszenia. 
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Włodzimierz Marczewski odnosząc się do wniosku Andrzeja Matusiewicza 
stwierdził, Ŝe podda go dyskusji na posiedzeniu przewodniczących Klubów 
Radnych i przewodniczących komisji. ZauwaŜył teŜ , Ŝe komisja złoŜona tylko  
z urzędników i historyków pozbawi kompetencji radę w kwestii decyzyjności  
o nazwach ulic. 
 
 Józef Gajewski odnosząc się do wypowiedzi Andrzeja Matusiewicza 
przypomniał, Ŝe GDDKiA informowała o braku środków na budowę 17 – 18 km 
odcinka obwodnicy zachodniej i moŜliwościach budowy 12 km odcinka 
obwodnicy wschodniej. Przypomniał o wielkiej determinacji w kwestii 
zabiegania o budowę którejkolwiek obwodnicy i wniosku o połączeniu 
zachodniej części począwszy od wyjazdu na Filipów ze wschodnią na Papierni.  
 
Ad pkt. 24 
Zamkniecie obrad.  
 
Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
25 lutego 2009 roku o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrzeniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2009 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
Zamknął XXXII obrady Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na tym protokół zakończono.  
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